
 
 
 
 

Visit to Azerbaijan by PACE monitoring co-rapporteurs  
 
Strasbourg, 15.05.2008 - Andres Herkel (Estonia, EPP/CD) and Evguenia Jivkova (Bulgaria, 
SOC), co-rapporteurs of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) for 
the monitoring of the honouring of obligations and commitments by Azerbaijan, will be 
undertaking a fact-finding visit to Baku from 18 to 20 May to assist the authorities in 
preparing the Presidential election of 15 October 2008 in line with the Council of Europe’s 
standards. 
 
The visit will enable Mr Herkel and Ms Jivkova to finalise their report on the functioning of 
democratic institutions in Azerbaijan, due to be discussed by the Assembly during the PACE 
session on 27 June. 
 
Talks are planned with Ilham Aliyev, President of the Republic, Ogtay Asadov, Speaker of 
Parliament, Fikrat Mammadov, Minister of Justice, Eldar Mahmudov, Minister for National 
Security, and Mazahir Panahov, Chair of the Central Electoral Commission. The co-
rapporteurs will be meeting representatives of the governing party, opposition parties, the 
media and civil society. They will also visit imprisoned journalists Eynulla Fattulayev, Mirza 
Sakit and Ganimat Zahidov in their places of detention. 
 
 
 
 
Visite de suivi des co-rapporteurs de l’APCE en Azerbaïdjan 
 
Strasbourg, 15.05.2008 - Andres Herkel (Estonie, PPE/DC) et Evguenia Jivkova (Bulgarie, 
SOC), co-rapporteurs de l’Assemblée parlementaire du Conseil de l’Europe (APCE) pour le 
suivi des obligations et engagements de l’Azerbaïdjan, effectueront une visite d’information 
à Bakou du 18 au 20 mai, en vue d’assister les autorités à préparer l’élection présidentielle 
du 15 octobre 2008, en conformité avec les normes du Conseil de l'Europe.  
 
La visite permettra à M. Herkel et à Mme Jivkova de finaliser leur rapport sur le 
fonctionnement des institutions démocratiques en Azerbaïdjan, qui devrait être débattu à 
l’Assemblée le 27 juin, lors de la session de l’APCE. 
 
Des entretiens sont prévus, notamment avec Ilham Aliyev, Président de la République, 
Ogtay Asadov, Président du Parlement, Fikrat Mammadov, ministre de la Justice, Eldar 
Mahmudov, ministre de la Sécurité nationale, et Mazahir Panahov, Président de la 
Commission centrale électorale. Les co-rapporteurs rencontreront par ailleurs des 
représentants du parti au pouvoir, des partis de l’opposition, des medias et de la société 
civile. Ils s’entretiendront également avec des journalistes emprisonnés, Eynulla Fattulayev, 
Mirza Sakit et Ganimat Zahidov, sur leurs lieux de détention. 
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